
Medlem af Folketinget Jane Heitmann (V) har den 9. maj 2012 stillet følgende 
spørgsmål nr. S 3215 til ministeren for sundhed og forebyggelse, som hermed 
besvares.

Spørgsmål S 3215:
”Hvilke initiativer overvejer ministeren for at dæmme op for udviklingen i for-
hold til uddannelsen af speciallæger, hvor 16 pct. af de første læger, der er 
omfattet af en ny fire-års-regel, risikerer ikke at blive speciallæger, jf. Ugeskrift 
for Læger?”

Svar:
4-årsfristen i den lægelige videreuddannelse blev aftalt mellem Lægeforenin-
gen og den daværende indenrigs- og sundhedsminister, Lars Løkke Rasmus-
sen, i 2007.

Sundhedsstyrelsen har i april 2012 opgjort, at 3 læger er i høj risiko for at falde 
for 4-årsfristen den 1. august 2012, idet de på opgørelsestidspunktet ikke har 
gennemført en introduktionsuddannelse. 

Yderligere 43 læger er i risiko for at falde for fristen i samme periode, idet de 
har gennemført en introduktionsuddannelse, men ikke opnået ansættelse i en 
hoveduddannelsesstilling på opgørelsestidspunktet. 

Baseret på tal fra to af de tre videreuddannelsesregioner har ca. halvdelen dog 
allerede nu søgt hoveduddannelsesstilling, og der vil i øvrigt inden fristen 1. 
august 2012 være et betydeligt antal hoveduddannelsesstillinger at søge.

Jeg forventer derfor, at en betydelig del af de resterende 43 læger vil have 
opnået ansættelse i hoveduddannelsesstilling inden fristen. 

På den baggrund finder jeg ikke på nuværende tidspunkt anledning til at 
iværksætte yderligere initiativer vedrørende 4-årsfristen i den lægelige videre-
uddannelse.

Med venlig hilsen

Astrid Krag      /   Emil Niragira Rasmussen

Holbergsgade 6
DK-1057 København K

T +45 7226 9000
F +45 7226 9001
M sum@sum.dk
W sum.dk

Dato: 18. maj 2012
Enhed: Sygehuspolitik
Sagsbeh.: SUMENR
Sags nr.: 1205826
Dok nr.:  923709

Folketingets Lovsekretariat



Side 2


